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ACTA 
 
 

REUNIÓ DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA EXTRAORDINÀRIA 

DEL PARC DEL MONTNEGRE I EL CORREDOR 

 
 
 
 
Data:  Dimecres, 18 de setembre de 2024 
Hora:  17:00 
Lloc: Reunió presencial al Museu del Bosc i de la Pagesia de Vallgorguina. 
 

 
Presidenta de  Sra. Joana Barber Rosado, 
la Comissió Consultiva: Cap del Servei de Gestió de Parcs Naturals  

 
Secretària:  Sra. Mireia Vila Escalé,  
 Directora del Parc del Montnegre i el Corredor 

  
Assistents :  vegi’s annex 

 
 
 

  
 

Ordre del dia  
 
1. Explicació de la motivació i interès de la Comissió Consultiva Extraordinària  

2. Votacions 

3. Torn de paraules  
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Desenvolupament de la sessió 

 
La Sra. Joana Barber dona la benvinguda als assistents, agraeix a l’alcaldessa de Vallgorguina que ens 
hagi cedit aquest equipament municipal. Explica que es convoca aquesta reunió perquè calia disposar 
de representants dels diferents sectors. Per una banda després de tants anys les associacions canvien 
i per l’altra es vol que aquesta comissió participi activament i si arribats a un punt calgués prendre acords 
per votació es disposaria d’aquests representants. Encara que es recorda que fins al moment no ha 
calgut votar cap proposta. Es recorda també que tot i els representants aquesta comissió és oberta i 
sempre es convida a tothom. Seguidament es fa una ronda de presentacions dels assistents a la reunió 
(veure l’annex). La Sra. Barber explica que s’està gravant per a poder redactar l’acta i ningú s’hi oposa. 
 
Dit això, la Sra. Mireia Vila dona pas al primer punt de l’ordre del dia, en el qual es projecta una 
presentació per explicar la motivació i interès de la Comissió Consultiva Extraordinària. Aquesta 
presentació es pot consultar a: https://www.diba.cat/documents/d/espais-naturals/2024-09-18_cca-
extraordinaria_vallgorguina-pdf 
 
La Sra. Vila comença la presentació explicant que l’objectiu de la reunió és escollir els representants 
dels 8 sectors d’entre les entitats que tinguin interessos legítims en la gestió del Parc. Recorda que 
l’òrgan gestor disposa d’un cens d’entitats amb interessos i inquietuds dels diferents sectors socials, i 
la seva  inclusió a un o altre sector es fa en relació als estatuts d’aquestes entitats. Aquest cens es pot 
consultar a la plataforma Participa311. Tot seguit es recorda quin són els sectors, quantes entitats tenen 
associades i quines són: 
 
Agrícola i ramader. 7 entitats 

▪ Associació de Pastor del Montnegre 
▪ Associació Agrària de Joves Agricultores (ASAJA) - Associació d'Empresaris Agraris de Lleida 

(AEALL) 
▪ Cambra Agrària Provincial de Barcelona 
▪ Joves Agricultors i Ramaders de Catalunya (JARC) 
▪ Tal com Raja 
▪ UMAC Unió de Maduixaires de Calella 
▪ Unió de Pagesos de Catalunya 

 
Científic, cultural i educatiu. 33 entitats 

▪ Amics de Santa Maria de Montnegre 
▪ Amics del Bosc Isclenc 
▪ Arxiu Històric Municipal de Dosrius 
▪ Associació Amics del Museu de Calella 
▪ Associació Cultural Amics de la vinya i el vi d'Argentona 
▪ Associació Cultural El Rovelló 
▪ Associació Cultural El Sot del Gall 
▪ Associació Cultural La Fetillera 
▪ Associació Cultural Vallgorguina 
▪ Associació per a la Recuperació de l'Ase 
▪ Ateneu Rural Can Kuc -La Gàrgola (Vallgorguina) 
▪ Brasers de Sant Cebrià 
▪ Centre Arqueològic de l'Alt Maresme. Societat Arqueològica 
▪ Centre de documentació de Mataró (DIBA) 
▪ Centre de documentació de Sant Celoni (DIBA) 
▪ Centre d'Estudis Argentonins Jaume Clavell 
▪ Centre d'Estudis de Sant Cebrià - CESC 
▪ Cercle d'Història de Tordera 
▪ Col·lectiu pel Museu-Arxiu d'Arenys de Munt 
▪ Deixebles de la Kabra 
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▪ Escola de Natura del Corredor Ca l'Arenes 
▪ Fundació Carles Blanch 
▪ Grup Pa, Vi i Moltó 
▪ ICTA - Institut de Ciència i Tecnologia Ambientals 
▪ l'Observatori de la Tordera 
▪ Museu de Granollers - la Tela 
▪ Museu de Mataró 
▪ Museu de Mataró 
▪ Museu Municipal Joan Pla i Gras 
▪ NatMont 
▪ Natura - Entitat de Medi Ambient 
▪ Sangha Activa 
▪ Societat Catalana d'Educació Ambiental 
▪ Societat per la Protecció i conservació del Montnegre Corredor 

 
Cinegètic. 16 entitats 

▪ Àrea Privada de Caça de Fogars de la Selva 
▪ Arrels del Montnegre 
▪ Associació de Caçadors Sant Celoni 
▪ Federació Catalana de Caça 
▪ Societat de Caçadors d'Arenys de Munt 
▪ Societat de Caçadors d'Argentona 
▪ Societat de Caçadors de Calella 
▪ Societat de Caçadors de Llavaneres 
▪ Societat de Caçadors de Llinars del Vallès 
▪ Societat de Caçadors de Sant Iscle de Vallalta 
▪ Societat de Caçadors de Tordera 
▪ Societat de Caçadors de Vallgorguina 
▪ Societat de Caçadors d'Hortsavinyà - la Batllòria 
▪ Societat de Caçadors el Faisà 
▪ Societat de Caçadors Sant Llop (Mataró i Dosrius) 
▪ Societat de Caçadors Sant Mer (Sant Cebrià de Vallalta) 
▪ Vilalba Sasserra Comunitat de Propietaris 

 
Cívic. 8 entitats 

▪ AAVV Can Massuet del Far 
▪ Associació de Propietaris de la Serra de l'Esquirol 
▪ Associació de Propietaris Fincas Rústicas Can Brugueràs 
▪ Associació de Veïns i Veïnes de les masies d'Hortsavinyà 
▪ Associació de veïns Sant Llop 
▪ Casal Caliu el Dolmen 
▪ Creu Roja - Sant Celoni 

 
Conservacionista. 8 entitats 

▪ Arrels del Montnegre 
▪ Associació per a la Defensa del Corredor-Montnegre i Baix Montseny, la Coordinadora 
▪ Associació per a la Preservació de Sant Jaume Traià i la Pujada d'Argentona 
▪ Coordinadora de Defensa de la Serra de Marina - CODESEMA 
▪ Grup de Treball de Territori i Qualitat de Vida (CMMA) 
▪ Plataforma El Roure 
▪ Plataforma Salvem la Vall de la Riera de Pineda 
▪ Salvem la vall, salvem el poble 
▪ Voluntariat de l'Alt Maresme de Medi Ambient (VAMMA) 

 
Esportiu. 29 entitats 
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▪ Agrupació Científico-Excursionista de Mataró 
▪ Agrupament Escolta Montnegre 
▪ Cavalls per a tothom 
▪ Centre Atlètic Laietània 
▪ Centre Excursionista Calella 
▪ Centre Excursionista Llinars del Vallès 
▪ Centre Excursionista Sant Celoni 
▪ Centre Excursionista Ull de Poll 
▪ Club BTT Roc de l'Avi 
▪ Club Ciclista Arenys de Munt 
▪ Club Ciclista Iluro 
▪ Club Ciclista Llavaneres 
▪ Club Ciclista Sant Celoni 
▪ Club Ciclista Santa Susanna 
▪ Club Ciclista Xurribikers 
▪ Extrem Racing CAM - Club Amics del Motor 
▪ Federació d'Entitats Excursionistes de Catalunya 
▪ Grup de Muntanya d'Argentona 
▪ Grup de Muntanyencs de la Vila 
▪ Grup Excursionista Malgratenc 
▪ Grup Excursionista Miralles 
▪ Motoclub Pineda 
▪ Motoclub Sant Celoni 
▪ Motoclub Tordera 
▪ Motor Club Llinars 
▪ Peña Motera Liberty 
▪ Unió Esportiva i Recreativa - Secció Ciclisme 
▪ Unió Excursionista de Catalunya - Mataró 

 
Forestal. 13 entitats 
 

▪ ADF Alt Maresme 
▪ ADF Fogars de la Selva 
▪ ADF Forestec 
▪ ADF Llinars del Vallès 
▪ ADF Serra de Marina 
▪ ADF Serralada de Montalt 
▪ ADF Tordera 
▪ ADF Vallalta 
▪ ADF Vallgorguina i Vilalba-Sasserra 
▪ Associació de Defensa Vegetal de Santa Susanna 
▪ Associació de Propietaris del Montnegre i el Corredor 
▪ Consorci Forestal de Catalunya 
▪ Federació de les ADF del Maresme 

 
Turístic i recreatiu. 4 entitats 

▪ Agència Turística de Calella 
▪ Gremi d'Empresaris d'Hostaleria de la comarca del Maresme 
▪ Gremi d'Hostaleria i Turisme de Mataró i el Maresme 
▪ Gremi d'Hoteleria i Turisme del Vallès Oriental 

 
Tal com mostren les Normes d’organització i funcionament de la Comissió consultiva del parc del 
Montnegre i el Corredor, s’exposa quin interès té disposar de representants de cada sector: 
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1. Poder prendre acords per majoria absoluta d’entre els representants presents a les reunions de 
la Comissió Consultiva. 
 

2. Per la poder convidar els representants a participar a les reunions ordinàries del Consell 
Coordinador (sense vot). 

 
També s’expliquen els antecedents més recents que justifiquen aquesta cessió extraordinària: 
 

1. El passat 25/04/24 es va acordar a la Comissió Consultiva tant la classificació dels diferents 
sectors com el fet de fer les votacions en una sessió extraordinària. 
 

2. El passat 29/05/24 es va elevar i aprovar al Consell Coordinador de procedir d’aquesta manera. 
 

Es celebra aquesta reunió amb caràcter extraordinari per no carregar de més contingut la propera reunió 
de la Comissió consultiva que es celebrarà el proper 30/10/24 donat que s’hi farà un procés participatiu 
assocat al Life eCOadapt50 donat que la Comissió consultiva és un Living Lab (grup de treball) d’aquest 
projecte europeu. 
 
Abans de les votacions per sectors es mostra quina ha estat la resposta via e-mail de les diferents 
entitats. I es posa de manifest que tan sols un 27% de les entitats han obert un dels dos missatges de 
la convocatòria. I tan sols 18 entitats han respost assegurant la seva participació.  
 
La Sra. Barber dona pas al segon punt de l’ordre del dia, en el qual es procedeix a fer les votacions. 
Els resultats es mostren a continuació: 
 
 

 
 
S’escullen representants només de 7 dels 8 sectors a causa de que el sector turístic no surt representat 
per l’absència d’entitats presentades a la reunió. 

SECTOR 
ENTITATS 

Censades Presentades Escollida Representant 

1 AGRÍCOLA I RAMADER 7 6,03% 1 14,28% 
Associació de Pastors 
del Montnegre Sra. Lídia Guitart 

2 
CIENTÍFIC, CULTURAL I 
EDUCATIU 33 28,45% 7 21,21% Museu de Mataró Sra. Marta Comerma 

3 CINEGÈTIC 16 13,79% 1 6,25% 
Societat de caçadors 
d'Arenys de Munt Sr. Santi Ferrón 

4 CÍVIC 8 6,90% 2 22,22% 
Associació de 
parcel·listes Can Fogars Sr. Carlos Solís 

5 CONSERVACIONISTA 9 7,76% 2 22,22% Arrels del Montnegre Sra. Xènia Navarro 

6 ESPORTIU 26 22,41% 1 3,84% FEEC Sr. Joan Ferrer 

7 FORESTAL 13 11,21% 2 15,38% 
Consorci Forestal de 
Catalunya Sr. Josep Mª Tusell 

8 TURÍSTIC 4 3,45% 0 0% -- -- 

TOTAL 116 100,00% 16 13,67%     
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Finalment es dona pas al 3r punt de l’ordre del dia, el torn de paraules (la participació es va fent al llarg 
de tota la sessió, però s’explica a continuació de forma succinta). 
La Sra. Navarro demana d’on surt aquest cens d’entitats. La Sra. Barber li aclareix que són les entitats 
que en algun moment ens han passat els municipis d’entre les entitats que estan censades. La Sra. Vila 
aclareix que concretament l’Associació Arrels del Montnegre no ha vingut per aquesta via, sinó per 
afinitat amb altres entitats que participen ja a la comissió. La Sra. Navarro explica que prefereixen estar 
inclosos al sector conservacionista i no al cívic. La Sra. Vila aclareix que estudiant els estatuts de 
l’associació pot ser representada en diversos sectors d’entre els que es van acordar a la reunió passada 
i que es va aprovar al Consell Coordinador. La Sra. Barber explica que ens interessa disposar de la 
totalitat de representants dels 8 sectors i que si els estatuts ho contemplem es poden classificar les 
entitats a un sector o altre, com és el cas. 
 
El Sr. Romero demana que se li aclareixi què cal fer avui perquè li sembla que es vol restringir la 
participació. La Sra. Vila explica que per una banda cada entitat ha de decidir qui és que la representa, 
i posteriorment d’entre les entitats de cada sector escollir un representant. El Sr Romero demana si 
només podrà votar el delegat del sector. La Sra. Barber li diu que sí. El Sr. Romero diu que procedint 
així s’està desvirtuant aquesta Comissió Consultiva perquè si ja hi ha problemes d’assistència quan el 
representant voti unilateralment el que vulgui la participació encara disminuirà més. La Sra. Barber 
explica que és tal com ho contempla el reglament d’aquesta comissió i que cal ser conscients que els 
representants el que fan és votar el que vol el sector no la seva pròpia opinió. També recalca que tothom 
continuarà tenint veu com fins ara, i que en els altres parcs que gestiona la Diputació de Barcelona on 
es tenen representants la participació no ha baixat. Diputació de Barcelona informa de quines són les 
associacions que formen part de cada sector i dins de cada sector caldrà que es posin d’acord, perquè 
els representants no haurien de votar a títol personal sinó en representació del sector. I si cal, 
propiciarem aquestes trobades dels sectors, però en cap cas podem obligar a cap entitat a representar 
si no ho vol. 
 
El Sr. Pavón explica que a vegades les qüestions no només afecten a un sector i llavors cal discutir a 
les reunions les diferents postures. Però demana què es farà si hi ha sectors amb opinions oposades i 
cal anar al Consell coordinador a explicar-les. La Sra. Barber explica que en els altres parcs hi ha un 
sol representant de la Comissió Consultiva al Consell Coordinador i s’explica els diferents punts de 
vista. I això no treu que si hi ha un tema molt concret es pugui demanar que un representant d’un altre 
sector l’acompanyi al Consell Coordinador. La Sra. Barber creu que és més interessant que per 
transparència hi hagi un sol representant de la Comissió Consultiva al Consell Coordinador.  
 
El Sr. Solís demana si es pot consultar el reglament. Se li explica que es pot consultar aquí: 
https://parcs.diba.cat/c/document_library/get_file?uuid=d9e016b3-0791-4109-b148-
1c10ad494131&groupId=202412. Igualment la Sra. Vila diu que ha portat còpies del reglament i els 
deixa a disposició de les entitats. 
 
El Sr. Romero insisteix que no entén que hi hagi d’haver representants si aquesta comissió no és 
executiva. Per ell aquesta comissió és un foro on hi va tota la gent. La Sra. Barber explica que 
s’anomena “consultiva” perquè no acaba decidint, però pot tenir una opinió que ha de poder ser elevada 
al Consell Coordinador.  
 
La Sra. Barber insisteix que tothom pot participar a la Comissió Consultiva, però quan hi hagi coses que  
s’hagin de posar sobre la taula i que calgui votar volem fer-ho segons ho especifica el reglament que 
ens regula. Que potser es farà servir poc? Potser sí. 
 
El Sr. Romero demana si els representants continuaran sent consultius o bé tindran alguns atribució 
executiva. Opina que no és democràtica aquesta forma d’actuar. La Sra. Barber explica que és 
consultiva però el Consell Coordinador li interessa saber l’opinió de la Comissió Consultiva que pretén 
ser representativa de les entitats del territori que tenen diferents interessos. I al Consell Coordinador no 
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hi pot anar qualsevol a explicar-ho sinó els representants dels sectors que han estat escollits. Hi havia 
hagut representants i ja no hi són.  
 
El Sr. Arrizabalaga explica que entén que fer-ho com diu el reglament és ponderar que cada sector té 
el mateix pes donat que hi ha sectors que tenen 33 membres i en altres n’hi ha 4. Que és una 
democràcia orgànica? D’acord. Però també garanteix que hi hagi sectors com el ramader que puguin 
ser representats encara que siguin minoria del país. No canvia res més que això.  
 
La Sra. Miralles demana si aquesta reunió es farà cada vegada que hi hagi una cosa que ens afecti a 
tots o es convoquen per calendari? La Sra. Barber explica que la seva periodicitat està reglada i el 
reglament diu que se n’han de fer dues a l’any, per tant les reunions ordinàries es convoquen per 
calendari aproximadament a l’abril i a l’octubre. La Sra. Miralles demana què haurem de votar en 
aquestes dues reunions. La Sra. Barber diu que si es proposen projectes es podrà donar l’opinió. La 
Sra. Miralles demana si totes les decisions es posaran a votació. La Sra. Barber aclareix que no, però 
si hi ha algú en contra i diu que no vol que es faci, es podrà votar. 
 
El Sr. Riera diu que de fet no ha canviat res. Perquè hem fet el mateix que vam fer uns anys enrere, tot 
ha anat canviant i ara toca renovar-ho. La Sra. Barber explica que és exactament així. El Sr. Riera 
aclareix que la seva experiència és que mai s’ha votat res. La Sra. Barber diu que es proposaran coses 
que caldrà votar. La Sra. Miralles explica que no té sentit que no s’opini. La Sra. Vila explica que algunes 
vegades s’ha proposat coses que s’han incorporat a la gestió. La Sra. Barber explica que quan es 
demana si s’està d’acord en alguna aspecte i la Comissió diu que sí, en el fons s’està votant. 
 
El Sr. Pavón explica que hi ha decisions que aniran més enllà del propi parc. La Sra. Barber posa per 
exemple que a la Comissió Consultiva del Montseny es va votar que s’estava en contra de l’Agència 
Catalana de la Natura i es va elevar al Consell Coordinador i aquest ho va emetre a la Generalitat de 
Catalunya. Això va passar potser perquè el dia que es va votar no hi havia tots els sectors representats, 
i de fet encara hi ha sectors del Montseny que no estan coberts perquè no venen. La Sra. Vila explica 
que avui per exemple el sector turístic ha quedat sense representant perquè no ha vingut cap entitat. 
La Sra. Barber explica que al Montseny el sector esportiu no té representants, però en canvi cada 
setmana s’hi fan activitats esportives organitzades. Diu que cada vegada haurem de prendre més 
decisions perquè passen més coses als territoris. Per exemple anem cap a un nou pla de protecció i 
des de la Generalitat de Catalunya ens demanen que els òrgans de gestió estiguin ben reglats. 
 
El Sr. Ferrón explica que segueix sense ser executiu, però és un consultiu ben organitzat. Posa 
l’exemple de com es treballa en els Consells de Caça. Tothom opina, però les decisions es prenen a 
porta tancada. És una forma de poder opinar. Ens enganya el fet de poder votar. La Sra. Barber explica 
que d’aquesta manera els representants del Consell Coordinador podran copsar quina és l’opinió del 
territori. 
 
La Sra. Vila explica que actuant així, quan calgui votar el vot serà equitatiu en funció dels representants 
dels sectors que assisteixin. La Sra. Barber explica que si la comissió creu que el reglament no els 
representa es poden fer propostes de canvi que posteriorment caldrà elevar-lo al Consell Coordinador. 
En aquest sentit, la Sra. Barber explica que un cop fetes les votacions que la primera feina que caldria 
fer és estudiar-nos les nomes per valorar si ens representen. Proposa de que en base a reglaments 
més recents d’altres parcs des de Diputació de Barcelona fem una proposta i que es discuteixi. El Sr. 
Tusell posa com a exemple, que s’estableixi com delegar el vot. La Sra. Barber explica que també es 
poden establir suplents. 
 
La Sra. Navarro demana si podran tenir la llista de les associacions del mateix sector. La Sra. Barber 
explica que el nom de les associacions sí, però les dades de contacte per protecció de dades creu que 
no es pot, només el que la pròpia associació té publicat. 
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I essent les 20:00 h i sense haver-hi més intervencions ni temes que tractar, la Sra. Barber agraeix 
l’assistència i dona per finalitzada la reunió de la Comissió Consultiva extraordinària del Parc del 
Montnegre i el Corredor.  
 
 

ANNEX: Relació d’assistents a la reunió 
 
   

Presidenta Sra. Joana Barber Rosado Diputació de Barcelona 

Secretària Sra. Mireia Vila Escalé Diputació de Barcelona 

 
 

 
Representants de les entitats  

 

 Sra. Marta Comerma 
Centre de Documentació del Montnegre i el 
Corredor (Mataró);  Museu de Mataró 

 Sr. Santi Ferrón Societat de caçadors d’Arenys de Munt 

 Sr. Toni Arrizabalaga Museu de Ciències Naturals de Granollers 

 Sr. Lídia Guitart 
Associació de propietaris del Montnegre i el 
Corredor; Associació de pastors del Montnegre 
i el Corredor. 

 Sra. Marta Miralles 
Centre de documentació del Montnegre i el 
Corredor (Sant Celoni) 

 Sr. Josep M. Tusell Consorci Forestal de Catalunya 

 Sr. David Pavón Plataforma Salvem la Vall de la riera de Pineda 

 Sr. Joan Manel Riera Escola de Natura del Corredor 

 Sra. Xènia Navarro Arrels del Montnegre 

 Sr. Carlos Solís Associació parcel·listes Can Fogars 

 Sra. Lídia Pérez Shanga Activa 

 Sr. Mariano Romero La Serra de l’Esquirol 

 Sr. Joan Ferrer Federació Entitats Excursionistes de Catalunya 

 Sra. Rosaura Rodríguez Associació parcel·listes Can Fogars 

 
Altres assistents 

 
 

 

 
Sr. Montserrat Samper Diputació de Barcelona 
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Títol Acta de la reunió extraordinària de la Comissió Consultiva 18/09/24 MCO

Signatari Acte Data acte

Signatures

Cap del Servei de Gestió
dels Parcs Naturals

Juana Rosalía Barber Rosado
(TCAT)

Signa 14/11/2024 12:03

Directora Parc del Montnegre
i el Corredor

Mireia Vila Escale (TCAT) Signa 14/11/2024 13:13
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